

For Public Release



Government of Canada  
Privy Council Office

National Security and Intelligence  
Advisor to the Prime Minister

Ottawa, Canada  
K1A 0A3

Gouvernement du Canada  
Bureau du Conseil privé

Conseillère à la sécurité nationale et au renseignement  
auprès du Premier ministre

*Handwritten:* [ ] March 19, 2023  
Duke Klejcar April 19

Miriam Burke  
Clerk  
Standing Committee on Procedure and House Affairs  
Sixth Floor, 131 Queen Street  
House of Commons  
Ottawa ON K1A 0A6  
Canada

Dear Ms Burke:

During my appearance before the Standing Committee on Procedure and House Affairs on March 1, 2023, and the appearance of David Vigneault, Director of the Canadian Security Intelligence Service (CSIS), on March 2, 2023, we undertook to provide the committee, to the extent possible, unclassified administrative details about briefings on foreign election interference.

The attached response provides the dates of formal briefings to the Prime Minister and Ministers on the subject of foreign interference in elections since 2021. The response also provides information about briefings and meetings with the security-cleared representatives of political parties, as part of broader plans to protect Canadian democracy.

The Privy Council Office and CSIS have been diligent in actioning the committee's requests and have undertaken an exhaustive search of records. Both organizations are providing information that is as complete as possible within a reasonable timeframe, respecting limitations in sharing classified details.

Sincerely yours,

Jody Thomas  
National Security and Intelligence Advisor to the  
Prime Minister

Attachment

Canada

## Briefings on Foreign Election Interference

### **Briefings to the Prime Minister**

As the principal advisor on national security and intelligence matters, the National Security and Intelligence Advisor (NSIA) routinely briefs the Prime Minister on matters of national security. Given the nature of national security issues, many of these briefings are conversations which are not formally scheduled. They can occur on the margins of other briefings, during foreign and domestic travel, and on an urgent basis to meet the Prime Minister's needs for information and advice to enable responses to address threats to national security. The Prime Minister has received many of such briefings since 2015. The Prime Minister and his team also receive written intelligence briefings on national security issues in Canada, including the baseline threat of foreign interference at all levels of government.

Other briefings are formally scheduled and often include briefers from within the broader national security community, such as the Director of the Canadian Security Intelligence Service (CSIS). When the Prime Minister is briefed on national security and intelligence issues, typically the NSIA is in attendance to provide advice on the matters discussed. The Clerk of the Privy Council or other Privy Council Office officials may attend to provide additional context, and the Prime Minister may also be accompanied by members of his office. Complete participants lists are not logged and are therefore not included below.

The table below provides the dates of formal briefings, where records are available, to the Prime Minister and Ministers on the subject of foreign interference in elections. Following the publication of media articles beginning in early November 2022 about alleged foreign election interference, there have been numerous interactions with the Prime Minister and members of the Prime Minister's office on the topic.

Specific topics are not included in the list below to protect their classification, though briefings may address specific threats or adverse activity, as well as broader policy proposals and approaches related to foreign interference in elections. The list below may not be exhaustive as records are not complete in all cases. The briefings noted below to Ministers include briefings specifically organized by the Privy Council Office for formal briefings by CSIS and the Communications Security Establishment (CSE) to specifically address the subject of foreign interference in elections. Ministers meet regularly with officials in their departmental portfolios to discuss departmental matters, which may include intelligence and foreign interference in elections. Briefings organized by departments on this subject are not included in this list.

Date	Briefer
<b>Briefings to the Prime Minister</b>	
October 22, 2018	NSIA
February 9, 2021	Director CSIS
June 14, 2022	NSIA
October 27, 2022	Director CSIS

November 30, 2022	NSIA
March 20, 2023	NSIA, Director CSIS
<b>Briefings to Cabinet or Cabinet Committee</b>	
2018 onward: 8 Briefings	Senior Public Servants
<b>Briefings to Ministers</b>	
August 15, 2018 Minister of Democratic Institutions	Director CSIS, Chief CSE
October 5, 2018 Minister of Democratic Institutions	Director CSIS, Chief CSE
November 26, 2018 Minister of Democratic Institutions	Director CSIS, Chief CSE
January 22, 2019 Minister of Democratic Institutions	Director CSIS
April 4, 2019 Minister of Democratic Institutions	Director CSIS
May 17, 2019 Minister of Democratic Institutions	Director CSIS
June 20, 2019 Minister of Democratic Institutions	Director CSIS
July 15, 2019 Minister of Democratic Institutions	Chief CSE
August 22, 2019 Minister of Democratic Institutions	Director CSIS
August 23, 2019 Minister of Democratic Institutions	Chief CSE
March 5, 2020 Minister of Public Safety and Emergency Preparedness	Director CSIS
October 18, 2021 Minister of Public Safety and Emergency Preparedness	Director CSIS
December 13, 2021 Minister of Public Safety	Director CSIS
December 16, 2022 Minister of International Trade, Export Promotion, Small Business, and Economic Development	Director CSIS
February 24, 2023	Director CSIS

Minister of Intergovernmental Affairs, Infrastructure and Communities	
---	--

#### Briefings to the Prime Minister's Office

As is the case with the Prime Minister, information on national security is shared regularly with his staff. The quickly evolving nature of national security necessitates the regular and timely sharing of intelligence with the Prime Minister's Office. Briefings occur on an ad-hoc basis and during regularly scheduled meetings. The table below provides the dates of formal briefings, where records are available, to the Prime Minister's Office on the subject of foreign interference in elections. Members of the Prime Minister's Office may have also attended briefings with the Prime Minister. Specific topics are not included to protect their classification. The list below may not be exhaustive as records are not complete in all cases.

Briefings to the Prime Minister's Office	
Date	Briefer
September 28, 2022	NSIA / Director CSIS
February 23, 2023	NSIA / Director CSIS

#### Briefings to and Meetings with Political Party Representatives

As part of efforts to safeguard the 2019 and 2021 elections, PCO invited parties represented in the House of Commons to identify representatives to be cleared to receive classified information. These representatives were offered classified threat briefings as a part of broader plans to protect Canadian democracy. The briefings were designed to promote situational awareness, help strengthen party security practices and, where appropriate, share information on potential threats. A list of these briefings is provided below.

Briefings to and Meetings with Political Party Representatives	
Date	Participants
June 17, 2019	Cleared Political party representatives
August 21, 2019	Cleared Political party representatives
September 4, 2019	Cleared Political party representatives
September 28, 2019	Cleared Liberal Party of Canada representatives
July 22, 2021	Cleared Political party representatives
August 20, 2021	Cleared Political party representatives
August 26, 2021	Cleared Political party representatives
September 2, 2021	Cleared Political party representatives

For Public Release

September 12, 2021	Cleared Liberal Party of Canada representatives
September 15, 2021	Cleared Political party representatives
September 24, 2021	Cleared Conservative Party of Canada representatives
September 30, 2021	Cleared Conservative Party of Canada representatives
October 22, 2021	Cleared Conservative Party of Canada representatives

## Séances d'information sur l'ingérence électorale étrangère

### **Séances d'information à l'intention du premier ministre**

En sa qualité de conseillère principale sur les questions touchant la sécurité nationale et le renseignement, la conseillère à la sécurité nationale et au renseignement (CSNR) informe régulièrement le premier ministre sur la sécurité nationale. Vu la nature des questions liées à la sécurité nationale, bon nombre des séances d'information prennent la forme de conversations qui se déroulent sans planification officielle. Ces séances d'information peuvent avoir lieu parallèlement à d'autres, à l'occasion de déplacements à l'étranger et au Canada, et être présentées de toute urgence afin de donner au premier ministre les informations et les conseils dont il a besoin pour réagir à des menaces qui concernent la sécurité nationale. Le premier ministre a reçu de nombreuses séances d'information de ce type depuis 2015. En outre, le premier ministre et son équipe reçoivent des comptes rendus de renseignement écrits sur des questions de sécurité nationale au Canada dont la menace de base en ce qui a trait à l'ingérence étrangère à tous les niveaux de gouvernement.

D'autres séances d'information sont officiellement planifiées; elles sont souvent données par des présentateurs provenant du milieu de la sécurité nationale dont le directeur du Service canadien du renseignement de sécurité (SCRS). Quand le premier ministre reçoit une séance d'information sur la sécurité nationale et le renseignement, la CSNR y assiste généralement pour lui donner des conseils sur les sujets traités. La greffière du Conseil privé et d'autres représentants du Bureau du Conseil privé peuvent aussi être présents pour fournir d'autres renseignements contextuels. Le premier ministre peut en outre être accompagné de membres de son cabinet. Les listes complètes des participants ne sont pas enregistrées et ne sont donc pas incluses ci-dessous.

Le tableau qui suit indique la date de toutes les séances d'information officielles, pour lesquelles il existe des archives, présentées au premier ministre et aux ministres sur le thème de l'ingérence électorale étrangère. À la suite de publication d'articles dans les médias à partir de novembre 2022 sur des allégations d'interférence électorale étrangère, il y a eu de nombreuses interactions avec le premier ministre et les membres du cabinet du premier ministre sur le sujet.

Les sujets spécifiques ne sont pas inclus dans la liste ci-dessous pour protéger leur classification, bien que les séances d'information puissent aborder des menaces spécifiques ou des activités nuisibles, ainsi que des propositions de politiques et des approches plus larges liées à l'ingérence électorale étrangère. La liste ci-dessous pourrait ne pas être exhaustive car les archives ne sont pas complètes dans tous les cas. Les séances d'information aux ministres présentées ci-dessous comprennent des séances d'information organisées spécifiquement par le Bureau du Conseil privé pour des séances d'information officielles données par le SCRS et le Centre de la sécurité des télécommunications (CST) afin d'aborder spécifiquement le sujet de l'ingérence électorale étrangère. Les ministres rencontrent régulièrement les fonctionnaires de leurs portefeuilles ministériels pour discuter d'affaires ministérielles, qui peuvent inclure le renseignement et l'ingérence électorale étrangère. Les séances d'information organisées par les ministères sur ce sujet ne figurent pas dans cette liste.

Date	Présentateurs
<b>Séances d'information à l'intention du premier ministre</b>	
22 octobre 2018	CSNR
9 février 2021	Directeur du SCRS
14 juin 2022	CSNR
27 octobre 2022	Directeur du SCRS
30 novembre 2022	CSNR
20 mars 2023	CSNR, directeur du SCRS
<b>Séances d'information à l'intention du Cabinet ou d'un comité du Cabinet</b>	
À partir de 2018 : 8 séances d'information	Hauts fonctionnaires
<b>Séances d'information à l'intention des ministres</b>	
15 août 2018 Ministre des Institutions démocratiques	Directeur du SCRS, chef du CST
5 octobre 2018 Ministre des Institutions démocratiques	Directeur du SCRS, chef du CST
26 novembre 2018 Ministre des Institutions démocratiques	Directeur du SCRS, chef du CST
22 janvier 2019 Ministre des Institutions démocratiques	Directeur du SCRS
4 avril 2019 Ministre des Institutions démocratiques	Directeur du SCRS
17 mai 2019 Ministre des Institutions démocratiques	Directeur du SCRS
20 juin 2019 Ministre des Institutions démocratiques	Directeur du SCRS
15 juillet 2019 Ministre des Institutions démocratiques	Chef du CST
22 août 2019 Ministre des Institutions démocratiques	Directeur du SCRS
23 août 2019 Ministre des Institutions démocratiques	Chef du CST

5 mars 2020 Ministre de la Sécurité publique et de la Protection civile	Directeur du SCRS
18 octobre 2021 Ministre de la Sécurité publique et de la Protection civile	Directeur du SCRS
13 décembre 2021 Ministre de la Sécurité publique	Directeur du SCRS
16 décembre 2022 Ministre du Commerce international, de la Promotion des exportations, de la Petite Entreprise et du Développement économique	Directeur du SCRS
24 février 2023 Ministre des Affaires intergouvernementales, de l'Infrastructure et des Collectivités	Directeur du SCRS

#### Séances d'information à l'intention du cabinet du premier ministre

Comme le premier ministre, son cabinet est informé régulièrement sur les questions qui touchent la sécurité nationale. L'évolution rapide du portrait de la sécurité nationale appelle à une communication régulière et rapide du renseignement au cabinet du premier ministre. Des séances d'information sont présentées de façon ponctuelle et à l'occasion de réunions régulières. Le tableau ci-dessous indique les dates des séances d'information officielles, pour lesquelles il existe des archives, au cabinet du premier ministre au sujet de l'ingérence électorale étrangère. Des membres du cabinet du premier ministre peuvent également avoir assisté à des séances d'information avec le premier ministre. Les sujets spécifiques ne sont pas inclus pour protéger leur classification. La liste ci-dessous pourrait ne pas être exhaustive car les archives ne sont pas complètes dans tous les cas.

Séances d'information à l'intention du cabinet du premier ministre	
Date	Présentateurs
28 septembre 2022	CSNR, directeur du SCRS
23 février 2023	CSNR, directeur du SCRS

#### Séances d'information à l'intention des représentants de partis politiques et réunions avec ceux-ci

Dans le cadre d'efforts visant à protéger les élections de 2019 et de 2021, le BCP a invité les partis politiques représentés à la Chambre des communes à désigner des représentants qui seraient autorisés à recevoir des informations classifiées. Ces représentants ont reçu des séances d'information classifiées sur les menaces dans le cadre des plans d'ensemble visant à protéger la démocratie canadienne. Les séances d'information en question ont été conçues pour promouvoir la connaissance de la situation,



renforcer les pratiques sécuritaires des partis et, quand le besoin s'en faisait sentir, communiquer des informations sur des menaces potentielles. La liste de ces séances d'information se trouve ci-dessous.

<b>Séances d'information à l'intention des représentants de partis politiques et réunions avec ceux-ci</b>	
<b>Date</b>	<b>Participants</b>
17 juillet 2019	Représentants autorisés des partis politiques
21 août 2019	Représentants autorisés des partis politiques
4 septembre 2019	Représentants autorisés des partis politiques
28 septembre 2019	Représentants autorisés du Parti libéral du Canada
22 juillet 2021	Représentants autorisés des partis politiques
20 août 2021	Représentants autorisés des partis politiques
26 août 2021	Représentants autorisés des partis politiques
2 septembre 2021	Représentants autorisés des partis politiques
12 septembre 2021	Représentants autorisés du Parti libéral du Canada
15 septembre 2021	Représentants autorisés des partis politiques
24 septembre 2021	Représentants autorisés du Parti conservateur du Canada
30 septembre 2021	Représentants autorisés du Parti conservateur du Canada
22 octobre 2021	Représentants autorisés du Parti conservateur du Canada